



Neues von VRHAM!

Newsletter, 14. Mai 2018

[ENGLISH VERSION BELOW](#)

Das Programm steht, die Jury ist komplett, der Kino-Trailer fertig!

Zahlreiche Partner*innen unterstützen VRHAM!, Deutschlands erstes Virtual Reality & Arts-Festival, das vom 7. - 17. Juni im Hamburger Oberhafenquartier stattfindet.

Hamburg, 14. Mai 2018. Kunst und Virtual Reality - passt das zusammen? Und wie! In wenigen Wochen können VR-Fans und Kulturinteressierte in Hamburg entdecken, wie vielfältig, bewegend und überraschend virtuelle Kunst ist!

16 Experiences werden im Hauptprogramm in der besonderen Atmosphäre des Oberhafenquartiers gleich um die Ecke der HafenCity zu sehen sein. U. a. Jonathan Meeses erste 360°-Experience, vier 360°-Filme des renommierten Regisseurs Dani Levy sowie packendes virtuelles Theater der CyberRäuber in Kollaboration mit dem Schauspiel Dortmund. Produktionen u. a. aus Australien, China und Amerika zeigen zudem, wie sich VR-Art global entwickelt. Festivalleiter Ulrich Schrauth: „Wir hatten 108 Einreichungen aus 26 Ländern und sind stolz, in relativ kurzer Zeit so spannende Künstler*innen gewinnen zu können.“

Auch die Jury für die Vergabe des ersten mit 5.000 Euro dotierten VRHAMMY AWARDS kann sich sehen lassen. Mit dabei: **Krzysztof Candrowicz**, Künstlerischer Leiter Triennale der Photographie, Hamburg

Loren Hammonds, Lead Immersive Programmer beim Tribeca Film Festival, New York

Peter Maniura, Head of Digital Development bei BBC Arts, London

Tina Sauerländer, Direktorin und leitende Kuratorin peer to space, Berlin

Ulrich Schrauth, Künstlerischer Leiter VRHAM!, Hamburg

„Ohne die großzügige Unterstützung unserer Förderer wäre VRHAM! nicht möglich, wir sind dankbar für so viel Neugier und Mut“, so Schrauth. Zu den Unterstützer*innen gehören unter anderem die ZEIT-Stiftung, die Körber-Stiftung, die NORDAKADEMIE-Stiftung und die Robert Bosch Stiftung.

Der VRHAM!-Festivalpartner „Telekom/MAGENTA VR“ ermöglicht es bereits jetzt, in die Welt virtueller Kunst einzusteigen: Die [Magenta VR-APP](#) zeigt ab sofort kostenlos eine Auswahl künstlerischer Experiences für alle interessierten Zuschauer. Probieren Sie es aus!

Und falls Sie noch nicht genug gesehen haben: Hier geht's zum [Kino-Trailer](#) Und danach: ruckzuck auf die [Website](#) und kostenlose Tickets reservieren!

Mit vröhlichen Grüßen

Ihre

VRHAM!Family

ENGLISH VERSION

We are done with programming, the jury is complete, and finally there's a trailer!

Numerous partners are supporting VRHAM!, Germany's first Virtual Reality & Arts festival, taking place in Hamburg's

Oberhafenquartier from 7th to 17th June.

Hamburg, 14th May 2018. Arts and Virtual Reality - does this go together? It does indeed! Only a few weeks to go until VR fans and culture vultures get the opportunity to see for themselves how diverse, moving and surprising virtual art is!

16 experiences will be presented in the main program within the

special atmosphere of Hamburg's Oberhafenquartier, right around the corner of HafenCity. Among them are Jonathan Meese's first 360°-experience, four 360°-shorts by renowned director Dani Levy, as well as enthralling virtual theatre produced by CyberRäuber in collaboration with Schauspiel Dortmund. Productions from as far as Australia, China and the USA show how VR art is evolving globally. Festival Director Ulrich Schrauth: "We had 108 submissions from 26 countries and are very proud to have attracted so many fascinating artists in quite a short time."

The jury for selecting the artist to be presented with the first VRHAMMY AWARDS worth 5.000 Euros is quite impressive, too:

Krzysztof Candrowicz, Artistic Director Triennial of Photography, Hamburg

Loren Hammonds, Lead Immersive Programmer at Tribeca Film Festival, New York

Peter Maniura, Head of Digital Development at BBC Arts, London

Tina Sauerländer, Director and Head Curator at peer to space, Berlin

Ulrich Schrauth, Artistic Director VRHAM!, Hamburg

"VRHAM! can only happen due to the generous sponsoring by our supporters. We are immensely grateful for their curiosity and courage," says Schrauth. Among the supporters are the foundations ZEIT-Stiftung, Körper-Stiftung, NORDAKADEMIE-Stiftung and Robert Bosch Stiftung.

Thanks to VRHAM! festival partner "Telekom/MAGENTA VR" you can enter the world of virtual art even now: the [Magenta VR-APP](#) features a selection of the experiences you will be able to see in Hamburg. Try now for free!

In case you still haven't seen enough: this way for our [trailer](#), and then off to our [website](#) for reserving free tickets!

Best VRegards

your

VRHAM!Family

FOLLOW US:



Ulrike Fischer

Pressearbeit | press office

presse@vrham.de

www.vrham.de

*Copyright © 2018 VRHAM!, All rights reserved.
Sie bekommen diese Mail weil Sie Interesse an VRHAM! haben.*

*Our mailing address is:
VRHAM! Festival
Halle 2, Oberhafenquartier
Stockmeyerstraße 41
20457 Hamburg
Germany
Add us to your address book*

*Want to change how you receive these emails?
You can update your preferences or unsubscribe from this list.*